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Obec Velká Dobrá prodává stavební 
pozemky v lokalitě Na Klínách.

Informace na tel.: 312 691 320 
nebo e-mailu: ou.velkadobra@volny.cz

OBCHŮDEK NA KULAŤÁKU VE VELKÉ DOBRÉ

Kupon na 15% 
slevu 
na celý sortiment 
(mimo HALENS)

> pro projekt zaměříme pozemek - spolupracujeme s Vaším 
 projektantem
> před započetím stavby provedeme její vytyčení
> pro poskytnutí úvěru vyhotovíme geometrický 
 plán,  zajistíme zápis do katastru
> vyhotovíme geometrický plán ke kolaudaci stavby

H.C.M. s.r.o. Rooseveltova 1598, 272 01 Kladno, tel.: 312 246 357, 
e-mail: info@geodeziehcm.cz, www.geodeziehcm.cz

KOMPLETNÍ SERVIS 
GEODETA PŘI STAVBĚ 

NEJEN RODINNÉHO 
DOMU

NEBOJTE SE ÚŘADŮ - NEZTRÁCEJTE ČAS!

Podlahářství 
Tomáš Aulický
Nabízíme kompletní podlahářské práce, renovace parket a masivních 
podlah. Pokládka a prodej veškerých podlah širokého výběru:
> parkety
> masivní dřevěné podlahy
> dubové, smrkové, bambusové podlahy
> třívrstvé podlahy
> vinylové podlahy

Tomáš Aulický
Karlovarská 64, 273 61 Velká Dobrá | Mobil: 603 582 844 
E-mail: auli89@seznam.cz | www.podlaharstvi-aulicky.cz
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Vážení čtenáři,

oslovuji vás touto cestou tentokrát po roce 
od posledního vydání našeho obecního maga-
zínu. Rok je dlouhá doba a během ní se stalo 
mnoho významných událostí. Tak hezky popo-
řádku. 

V roce 2013 byla dokončena a zkolaudována 
výstavba inženýrských sítí a komunikací v lo-
kalitě „Na Klínách“. Jednalo se o nejvýznam-
nější investici obce v posledních 4 letech. 
V současné době je prodáno 26 pozemků a po-
staveno nebo rozestavěno 13 domů. Zamluve-
ny jsou další 2 pozemky. Z uvedených údajů 
vyplývá, že i přes přetrvávající hospodářskou 
recesi a s tím spojený nižší zájem o koupi po-
zemků jsou pozemky v naší obci pro zájemce 
stále atraktivní. 

V letošním roce jsme instalovali nové plas-
tové dveře a opravili vstup do školy včetně 
zábradlí na schodišti. Byla provedena oprava 
části fasády u sportovní haly a oprava vnitřní 
omítky v chodbě u šaten. U kulturního domu 
byla rozšířena venkovní plocha k sezení a vy-
budována nová nekuřácká místnost. V čás-
ti původní kanalizace na „Malé Dobré“ bylo 
opraveno 9 vpustí a 4 kanalizační přípojky. 
V listopadu bylo zahájeno asfaltování ulic po 
opravách kanalizace v lokalitě „Na Klínách“. 
Byly opraveny vpusti na kruhovém objezdu 
a opraveny výtluky na silnici kolem hřbitova. 
V rámci projednávání územního plánu pro-
běhlo připomínkové řízení ze strany veřejnosti 
i příslušných správních orgánů. O termínu jeho 
veřejného projednávání vás budeme informo-
vat. Na dětském hřišti pod kulturním domem 
byl instalován nový kolotoč. 

Dále jsme v letošním roce připravili něko-
lik projektů. Pokračovali jsme v projektu od-

bahnění rybníka, ten se ale zdržel kvůli ne-
moci projektanta a kvůli řešení technických 
problémů s odbahněním. Projekt obnovy 
Komenského náměstí se nyní zúžil na vybu-
dování nové horské vpusti při okraji parku při 
výjezdu z náměstí a na položení chodníku od 
Lesovny až na okraj náměstí. Horská vpusť by 
měla zabránit tomu, aby dešťová voda netekla 
do této ulice a neznemožňovala tak její opra-
vu. Je připraven projekt na opravu ulice ke 
školce, projekt na opravu odvlhčení tělocvičny 
a záchodků v základní škole, projekt nové vy-
hlídky na Veselově (ve spolupráci s obcí Družec) 
a především projekt na zateplení obecního 
úřadu a mateřské školy. V tomto případě jsme 
požádali SFŽP o dotaci.

V rámci řešení dopravy v obci byl naistalo-
ván při vjezdu do obce od Kladna nový měřič 
rychlosti. A v nejnebezpečnějších místech pak 
zábradlí na chodnících u silnic. Městská policie 

Unhošť, ale i Policie ČR měří dodržování povo-
lené rychlosti v naší obci. 

V letošním roce nám v obci přibylo 15 nových 
občánků. Co se týče kultury, jsou pořádány 
dětské dny a další akce pro děti v kulturním 
domě, například Mikulášská zábava. Obec po-
řádala obecní ples, v březnu letošního roku byl 
uspořádán ples zahrádkářů a v říjnu Posvícen-
ská zábava. V září se pak konal již druhý ročník 
Rytířských půtek v Panské zahradě u Rakoušů. 
V dubnu proběhl koncert duchovní hudby, a to 
v prostorách kostela Nanebevzetí Panny Marie 
v Družci. 

Na závěr mi dovolte, abych vám všem jmé-
nem zastupitelů obce Velká Dobrá popřál hez-
ké a klidné prožití vánočních svátků a vše nej-
lepší v roce 2014.

Ing. Zdeněk Nosek
starosta obce Velká Dobrá

Ú
VO

D
EM

Ohlédnutí za krajskými volbami
Na konci října proběhly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. V obci Velká Dobrá 
přišlo k volbám z 1 302 voličů v seznamu 902, tj. účast 69,3 %. Vítězem voleb bylo v naší 
obci hnutí ANO (22 %), druhá skončila TOP 09 (18 %), třetí ČSSD (15 %), čtvrtá KSČM (13 %) 
a pátá ODS (11 %). 

Přejeme Vám �říjemné p�ožití vá�očních 
svátků a mnoho úspěchů

� nové� roce 2�14!
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OPRAVA KANALIZACE
Řešení situace v oblasti Malá Dobrá „východ“ – 
V letošním roce bylo opraveno 9 kanalizačních 
vpustí a vybudovány 4 nové přípojky. V těchto 
dnech probíhá asfaltování povrchů. Bohužel 
v některých úsecích bude muset dojít k radi-
kálnější opravě vozovky, neboť se místy pro-
padla. Zároveň jsou vyhodnocovány nové ka-
merové zkoušky po opravách. Na základě jejich 
vyhodnocení by mohlo ještě docházet k dílčím 
opravám kanalizace.

ČISTÍRNA ODPADNÍCH VOD
V rámci provozu ČOV se provádí pravidelné 
měsíční odběry a rozbory vzorků a jejich vy-
hodnocení. Největším problémem je přítok 
balastních vod a přívalové deště. Při letoš-
ních povodních nedošlo k vyplavení ČOV jen 
zázrakem, voda tekla podél ČOV do louky za 
ní. Opravami kanalizace se snažíme zamezit 
přítokům balastních vod, a tím i zlepšit funk- 
čnost ČOV. V červnu došlo k opravě elektronic-
kého systému řízení. Jinak větší opravy zatím 
nebyly nutné. Zastupitelstvo obce schválilo 
stočné na rok 2014 ve stejné výši jako v letech 
minulých (viz strana 15). V rámci roku dochází 
i k čištění kanalizace, především oddělovačů, 
a k deratizaci kanalizace.

„SPALOVNA“
V rámci této kauzy je neustále v běhu tzv. 
proces integrovaného povolení. Společnost 
AGMECO LT požádala odbor životního prostře-
dí krajského úřadu o udělení integrovaného 
povolení. Kraj toto povolení již třikrát zamítl 
udělit! Firma se však třikrát obrátila s odvolá-
ním na ministerstvo životního prostředí, kte-
ré třikrát rozhodnutí krajského úřadu zrušilo 
a poslalo zpět k novému rozhodnutí. Z tohoto 
důvodu byl adresován dopis panu ministrovi 
se žádostí o přezkum. Dále se starostové obcí 
Velká Dobrá, Braškov a Družec obrátili na hejt-
mana se žádostí o prošetření správnosti po-
stupu krajského úřadu v této věci.

V kauze udělení stavebního povolení pro 
„spalovnu“ vydal krajský soud po 2 letech roz-
sudek, kterým vydané stavební povolení ruší. 
Firma proti tomuto rozsudku podala kasační 
stížnost. Kauzu neoprávněně vydaného sta-
vebního povolení tak bude rozhodovat Nejvyš-

ší správní soud v Brně. V současné době trvá 
stav, kdy technologie byla odvezena a prostory 
firma pronajímá.

DOPRAVA V OBCI
Doprava je jedním z vůbec nejobtížnějších 
témat k řešení v obci. Stěžejním problémem 
je, že hlavní komunikace v obci vlastní kraj 
a obhospodařuje Krajská správa a údržba sil-
nic (dále jen KSÚS). V letošním roce proběhla 
dvě nebo tři jednání za účasti zástupců Ma-
gistrátu města Kladna a KSÚS. Hlavními tématy 
bylo: oprava vozovky v ulici Kladenská, okolo 
autobusové zastávky, možnosti řešení omeze-
ní rychlosti v obci prostřednictvím dopravních 

staveb a zařízení, provádění oprav, řešení si-
tuace kolem Vodárny. Výsledkem je příslib zá-
stupců KSÚS, že zařadí opravu silnice do plánu 
na příští rok. Důvodem, proč silnici neopra-
vili v letošním roce, je nedostatek finančních 
prostředků a vliv povodní. Poslední jednání se 
uskutečnilo na základě dopisu starosty obce 
adresovaného řediteli odboru dopravy kraj-
ského úřadu, řediteli KSÚS a na vědomí primá-
torovi města Kladna. 

Nový radar - Na příjezdu od Kladna jsme 
nechali nainstalovat nový měřič rychlosti 
včetně měření počtu projetých automobilů, 
průměrné/ max. rychlosti apod. Zjistili jsme 
například, že dne 5. 6. 2013 projelo obcí 
jen směrem od Kladna 6 358 aut, průměr-
nou rychlostí 38,5 km/h, max. naměřená 
rychlost byla ve 2 hodiny v noci 94 km/h. Za 
měsíc červen pak projelo jen tímto směrem 
165 248 aut, průměrná rychlost byla 38,76 
km/h, nejvyšší rychlost pak opět 94 km/h. 
Pro dosažení větší bezpečnosti chodců jsme 
nainstalovali několik zábradlí, a to v nejvíce 
exponovaných místech v ulici Kladenská a na 
náměstí Komenského.

Samostatnou kapitolou je pak úsek silnice 
a cyklostezky kolem Vodárny, kde bychom uví-
tali snížení rychlosti na 50 km/h. Dlouhodobé 
řešení tohoto stavu je uvedeno v našem no-
vém územním plánu, kde předpokládáme čás-
tečné narovnání vozovky. Rádi bychom v příš-
tím roce nechali opravit a osadit některými 
bezpečnostními prvky alespoň jeden přechod 
pro chodce.

NOVÁ VYHLÍDKA VESELOV
Ve spolupráci s obcí Družec byl připraven pro-
jekt na vybudování vyhlídky na Veselově. Obec 
letos koupila od vlastníků pozemek o rozloze 
64 m2, na kterém se bude vyhlídka ve tvaru 
většího trianglu stavět. Jedná se o dřevěnou 
stavbu, která bude zároveň sloužit i místním 
myslivcům. Přístupy budou od cyklostezky 
mezi obcemi Dobrá a Družec a od cesty kolem 
Veselova. Z vyhlídky uvidíte široké okolí naší 
obce. 

REVITALIZACE VODNÍ NÁDRŽE
V loňském roce jsme na webových stránkách 
obce a na obecní nástěnce představili záměr 

Nákres vyhlídky Veselov
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NA NEJČASTĚJI DISKUTOVANÁ 
TÉMATA REAGUJE STAROSTA 
OBCE ING. ZDENĚK NOSEK

rekonstrukce a revitalizace rybníka. Rok se 
s rokem sešel a my jsme dospěli k prvotní-
mu projektu, technickému řešení. Projekt je 
rozdělen do dvou fází. První fáze je zajištění 
odtoku/regulace rybníka, a to vybudováním 
požeráku/přepadu v levém rohu rybníka. Ten 
by odváděl vodu do dešťové kanalizace. Záro-
veň v pravém rohu bychom vybudovali přítok 
vody do rybníka, a to z blízké studny, kde je 
hladina vody výš než hladina rybníka. Tuto 
první fázi bychom rádi uskutečnili v příštím 
roce. Ve druhé fázi by pak došlo k odbahně-
ní rybníka. Během přípravy projektu jsme se 
např. dozvěděli, že u studny, ze které bychom 
přivedli vodu do rybníka, bývaly „místní láz-
ně“. Voda měla léčebné účinky, lidé se posta-
vili za plentu a byli políváni vodou z konve. 
Voda se vozila i do kladenských lázní. Dru-
hou zajímavou skutečností je to, že silnice na 
Kladno je v podstatě návoz, který by se mohl 
při odbahnění sesunout do rybníka. Z tohoto 
důvodu je technologie odbahnění složitěj-
ší než u jiných okolních rybníků. V současné 

době se připravují potřebná vodohospodářská 
povolení.

VÝSTAVBA DOMŮ NA KLÍNÁCH
V letošním roce jsme dokončili stavbu inže-
nýrských sítí, komunikací a valu v lokalitě Na 
Klínách. Stavba byla zkolaudována a obcí pře-
vzata. V současné době je prodáno 26 pozem-
ků a postaveno nebo rozestavěno 13 domů. 
Zamluveny jsou další 2 pozemky. V zástavbě 
byl vybudován i menší parčík s lavičkami. Roz-
hodnutí o pokračování stavby inženýrských 
sítí, komunikací a valu v další části této lo-
kality směrem k dálnici bude muset padnout 
v příštím roce. Přejeme si, aby zbylé pozemky 
byly prodány co nejdříve, aby mohly být finan-
ce použity buď na splacení úvěru poskytnuté-
ho na výstavbu ČOV a kanalizace, nebo na další 
rozvoj této lokality.

ENERGETICKÝ AUDIT
V druhé polovině roku jsme pro možnost po-
skytnutí dotace na zateplení budov nechali od 

SFŽP zpracovat energetické audity na budovy 
obecního úřadu, mateřské školy, základní ško-
ly a kulturního domu. Výsledky nás až tak moc 
nepřekvapily. Energetické štítky obálky budovy 
obecního úřadu a základní školy byly zařazeny 
do kategorie G – mimořádně nehospodárná; 
kulturní dům do kategorie F – velmi nehospo-
dárná a nejlépe dopadla mateřská škola s ka-
tegorií E – nehospodárná. Na základě těchto 
výsledků energetického auditu zastupitelstvo 
obce schválilo, aby byla podána žádost o po-
skytnutí dotace. Bylo zřejmé, že obec nemůže 
požádat o dotace na všechny budovy. Po kon-
zultacích tak byly vybrány budovy obecního 
úřadu a mateřské školy. Byl vypracován projekt 
na zateplení těchto budov a v termínu podány 
žádosti na SFŽP (zvlášť na OÚ a zvlášť na MŠ). 
V případě, že by nám byly dotace poskytnuty, 
by se musela realizace uskutečnit již v příš-
tím roce a finanční vypořádání dotace by pak 
mohlo doběhnout do 31. 12. 2015. x

Zeptali jsme se
Jak se vám žije v lokalitě 
Na Klínách?
Rastislav Stříška: „Pozemek Na 
Klínách jsme koupili na podzim 
roku 2011, stavba začala na 
začátku roku 2012 a od května 
2012 v obci bydlíme. Rozhodli 
jsme se pro nízkoenergetic-
kou dřevostavbu, a tak stavba 
probíhala rychle a díky precizně 
odvedené práci dodavatele spol. 
MS Haus bez větších problémů. 
Naše početná rodinka je tu vel-
mi spokojená. I přes počáteční 
nesrovnalosti je nyní lokalita Na 
Klínách ve stavu, kdy je bydlení 
pohodové. Navíc jsem byl mile 
překvapen vlídností obyvatel 
Velké Dobré. Dostupnost Prahy 
i nedalekého Kladna je také 
výhodou.“



Debaty se zajímavými osobnostmi
V roce 2013 jsme se snažili pro občany obce Velká 
Dobrá uspořádat několik kulturních akcí. V lednu 
proběhlo v sále kulturního domu setkání s MUDr. 
Radimem Uzlem. Známý sexuolog zavzpomínal 
na dobu své praxe a přítomní se dobře bavili. 
Jeho praktické rady do manželství, respektive do 
společného života, jsou skutečně velmi originální 
a vtipy dosti lechtivé. Na kytaru jej doprovázel 
Josef Štross. x
Na měsíc leden 2014 plánujeme vystoupení 
dlouholetého člena Semaforu Josefa Fouska. 
Vzhledem k vytíženosti pana Fouska sledujte 
internetové stránky obce, kde bude upřes-
něno datum, čas a místo jeho vystoupení.

Plesy v kulturním domě
V březnu se uskutečnily dva plesy - Ples obecní-
ho úřadu a Ples zahrádkářů. Obecní ples byl jako 
vždy vyprodán a velmi slušná byla i návštěva 
Plesu zahrádkářů. Na obou akcích proběhlo 
předtančení mladých tanečních adeptů. x
Dovolujeme si vás pozvat na Obecní ples, 
který se uskuteční 8. února 2014 v Restau-
raci Velká Dobrá za doprovodu kapely Černý 
brejle.

Koncerty v kostele v Družci
6. dubna 2013 se uskutečnil druhý koncert 
v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Družci. 
Koncert je pořádán ve spolupráci s obecním 
úřadem v Družci. Program byl opět velmi pest-
rý, zahrnoval jak známé árie, tak slavné filmo-
vé melodie. Po hodinovém vystoupení v plném 
kostele se účinkujícím zpěvákům Janě Heryá- 
nové – Ryklové a MUDr. Václavu Šolci dostalo 
zasloužených ovací. Na varhany je doprováze-
la Mgr. Silvie Nosková. Další koncert v kostele 
chystáme zhruba na květen. x 

Akce pro děti
Jako každý rok jsme v obci oslavili Mezinárodní 
den dětí. Dětský den se konal 29. května. Deš-
tivé počasí nás sice vyhnalo z dětského hřiště 
do sálu kulturního domu, ale dětem to náladu 
nezkazilo a odpoledne s hudebním programem 
a soutěžemi si s radostí užily. 

7. prosince se pro naše nejmenší uskutečnila 
Mikulášská zábava, na kterou dorazili Mikuláš, 
čert a anděl, kteří rozdali dětem dárky. Podě-
kování za spolupráci patří Ing. A. Kropáčové,  
A. Menclovi a všem dalším, kteří se na organiza-
ci této akce podíleli. x

Akce pro dospělé
V říjnu proběhla také Posvícenská zábava, kde 
k tanci a poslechu hrálo duo Aries. Jejich vy-
stoupení sklidilo velký úspěch, a tak bude tato 
skupina hrát i na silvestra. x
31. 12. 2013 se v sále kulturního domu 
uskuteční „Silvestrovská zábava“, na kterou 
vás srdečně zveme. Místa si můžete rezervo-
vat ve výčepu kulturního domu.
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Den dětí se kvůli dešti konal v kulturním domě. 
I tak se děti bavily.

KULTURA V OBCI

Na začátku prosince děti navštívil Mikuláš. 
V kulturním domě byla zábava v plném proudu.
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Okénko spolku 
doberských zahrádkářů
Spolek zahrádkářů ve Velké Dobré má ke konci roku 55 členů. Sedmičlenný výbor spolku se
pravidelně schází, aby připravil akce pro ostatní členy. 

V letošním roce jsme společně s obecním úřadem uspořádali první taneční zábavu nejen pro 
členy, ale i pro občany Velké Dobré. K poslechu a tanci hrála kapela Happy Band a zpívala Ilona 
Slezáková. Do tomboly přispěli členové spolku, přátelé zahrádkářů a obecní úřad. Ohlas byl 
velice příznivý, a tak jsme se rozhodli v příštím roce akci zopakovat.

27. dubna jsme se ve velkém počtu sešli v restauraci Lesovna na výroční schůzi. Zprávu o čin-
nosti přednesla př. Doskočilová, pokladní zprávu př. Špétová, s plánem akcí na letošní rok 
seznámil členy př. Blätterbauer a kontrolu pokladny a dokladů provedla př. Kamenická. Závěr 
patřil tombole a uvítání nových členek do spolku zahrádkářů.  

Botanickou zahradu Střední zemědělské školy v Rakovníku jsme navštívili v červnu. Byl to 
polodenní výlet, který se všem líbil. Velký výlet nás pak čekal v červenci, kdy jsme se vypravili 
do Klatov. Cestou jsme se zastavili v Dobřívi a prohlédli si zdejší hamr. Seznámili jsme se prací 
kovářů (hamerníků) a př. Doskočilová si zkusila práci se žhavým železem a obdržela hamernický 
výuční list. V Klatovech jsme prošli výstavu karafiátů a zdejší památky. Počasí nám přálo a výlet 
se opět vydařil. Srpen je tradičně spojen s výstavou květin v Čimelicích. Koná se jednou za dva 
roky a je to opravdu velkolepá podívaná spojená s výstavou chovatelů drobného zvířectva. 

Poslední letošní akcí bylo předvánoční posezení 1. prosince v sále kulturního domu, na nějž 
jsme pozvali známého moderátora Vlastu Korce. Velmi ochotně naše pozvání přijal a jeho vy-
právění nebralo konce. Vystřídaly ho členky ženského pěveckého sboru Smetana pod vedením 
Mgr. Soni Macháčkové s písněmi navozujícími adventní čas. Ve sboru působí i členka našeho 
spolku Jarka Kutilová a dcera naší členky Ilona Slezáková. Vystoupení bylo pohlazení po duši. 
Sestavu korejského bojového umění taekwonda pak předvedla Hanka Selicharová, vnučka naší 
členky A. Hulové, držitelka zlaté medaile z mistrovství žáků 2013. Nakonec jsme popřáli 18 
letošním jubilantům k půlkulatým a kulatým narozeninám a předali jim malý dárek. Členky 
připravily sladké a slané občerstvení a všichni jsme společně prožili hezké sváteční odpoledne. 
Děkuji všem členům spolku za aktivní podporu akcí, které pro členy i ostatní občany obce pořá-
dáme. Rádi mezi sebou přivítáme další zájemce o práci ve spolku. (M. Doskočilová)

Dále jsme v rámci kultury v obci podpořili „Ry-
tířské hrátky“, které se již druhým rokem konaly 
v Panské zahradě u Rakoušů. Během prázdnin 
pak přijel do obce malý cirkus, který rozbalil své 
šapitó pod fotbalovým hřištěm. Bohužel v té době 
panovala 40stupňová vedra, takže návštěvnost 
byla minimální. x

Vítání občánků 
V dubnu a v listopadu jsme na obecním úřadě při-
vítali nové občánky. Děti z MŠ vystoupily s krátkým 
kulturním programem, který měl u rodičů a praro-
dičů velký úspěch. Přejeme novým občánkům, ať 
se jim ve Velké Dobré žije spokojeně. x

Gratulace jubilantům
Zastupitelka Jana Aulická ve spolupráci s paní Ka-
rolínou Bándovou pogratulovaly 47 jubilantům 
k jejich významnému životnímu výročí od 70 do 
98 let. Nejstarší občankou v obci je paní Jarmila 
Jarošová. x

Marie Doskočilová přebírá hamernický výuční list.

Naši nejmenší občánkové...

... byli přivítáni na obecním úřadě.

Gratulace jubilantům patří k milým tradicím.
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TOMÁŠ KABERLE:  
JSEM RÁD, ŽE MŮŽU HRÁT ZA KLADNO

Q_Jak se cítíš zpátky doma? Stýská se ti 
po Kanadě?
Na Velké Dobré jsem vyrůstal odmalička, jsem 
tu doma, ačkoliv jsem od svých 19 let hrál a žil 
v Kanadě a Americe, a tím pádem mám dva do-
movy. Mám tu rodiče a spoustu kamarádů, ač je 
moc často nevídám. Jsem tu spokojený. Kanada 
mi ale chybí, protože jsem tu zatím sám bez své 
rodiny.

Q_Kdy za tebou manželka s dětmi přijedou?
S rodinou jsem tady byl vždy v létě a teď tady 
budeme společně po Vánocích. Tak už se těším, 
až přiletí.

Q_Jak se tvojí kanadské manželce líbí 
v naší obci? 
Manželce se tady líbí, i když tu zatím ještě moc 
času nestrávila. Každopádně letos už to bude 
delší, navíc je nás víc (k synovi přibyla dcera), tak 
prckové aspoň poznají zase něco jiného a nového. 

Q_Jak tedy budeš trávit Vánoce?
Vánoce budu trávit v Torontu a později doma, 
vrátíme se sem. Jsou to nejlepší svátky v roce 
a rodina musí byt pohromadě.

Q_Jak vypadá tvůj současný život – co děláš 
mimo tréninky a zápasy? Jak často pendluješ 
mezi Dobrou a Kladnem? 
Mezi Kladnem a Dobrou pendluju každý den 
a jsem na to zvyklý už odmalička, když jsem tam 
chodil do školy. Můj život se pořád motá kolem 
hokeje, každý den na tréninky a pak i na zá-
pasy, ve volném čase jsem s rodinou na Skypu 
a často jezdím za rodiči. 

Q_Zajdeš taky s místními na pivo?
Na pivčo občas zajdu s kamarády i s místními 
Doberáky, ale během sezóny není moc času. To 
v létě je to daleko lepší a je i více klidu.

Q_Jak se ti hraje v dresu Rytířů před českou 
diváckou kulisou? Bylo těžké zvyknout si zase 
na českou hru?
Já jsem rád, že můžu hrát za Kladno, i když se 
nám teď moc nedaří. Vždycky jsem chtěl hrát 
tam, kde jsem se hokej naučil. Diváci jsou sly-
šet a fandí. Poslední dobou sice chodí méně, 
ale to je těmi našimi výsledky. Zapracování do 
českého hokeje mi pár dní trvalo, ale člověk si 
rychle zvykne.

Q_Potěšilo tě, že ti trenér Hadamczik dal 
šanci vrátit se do reprezentace?
Jsem rád, že jsem v širší nominaci na olympij-
ské hry, bylo by hezké si je ještě jednou zahrát. 
Chytřejší ale budu až za měsíc a půl. Dlouho 
jsem za národní tým nehrál a vždy když obléknu 
dres, tak je to čest. 

Q_Jaké jsou tvoje vyhlídky před olympiádou? 
Vyhlídky před olympiádou mám takové, že dou-
fám, že se s Kladnem zvedneme a uděláme ně-
jaké body, ať trochu stoupneme v tabulce výš. 
Zároveň se chci dobře připravit, kdybych byl ve 
finální nominaci. 

V současné době je asi nejslavnějším Doberákem. Hokejový bek Tomáš Kaberle, který 
od roku 1998 hrál v NHL, nyní září v dresu Rytířů Kladno a těší se z návratu do českého národního 

týmu. A možná se podívá i do Soči. Po Kanadě se mu sice trochu stýská, zvlášť když tam 
zatím zůstala jeho manželka s dvěma dětmi, jinak je však ve Velké Dobré, kterou stále považuje 

za svůj domov, spokojený.

Q_Stále platí tvoje prohlášení, že zůstaneš 
věrný Kladnu, pokud nepřijde nabídka z NHL?
Ano, stále platí, že když se neozve někdo z NHL, 
tak bych měl zůstat na Kladně. Před sezónou se 
ozvaly kluby z KHL a já nad tím rozmýšlel, ale 
nakonec jsem zůstal tady. Přece jenom jsme už 
teď větší rodina a Lukáše s Mikelou bych moc 
neviděl, tak právě i toto nakonec rozhodlo. Moje 
mamča nám může s dětmi pomoct a babička je 
také moc ráda, že nás tu má pohromadě. 

Rád bych na závěr pozdravil všechny Doberá-
ky a popřál vám veselé Vánoce a šťastný nový 
rok! x

Foto: Rytíři Kladno, autor Josef Poláček
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VELKÁ DOBRÁ ZMRZLINA OD 
RADKA BŘEZINY
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Q_Jaká je historie vaší firmy ŇAM ŇAM?
Do míchání zmrzlin jsme se s manželkou vrh-
li hned po revoluci, protože mi bylo jasné, že 
práce v Poldi není pro mě. Věřím, že se věci 
daří, když se dělají s nadšením a láskou. Dařilo 
se i nám, získali jsme řadu odběratelů. Mrzelo 
nás ale, že nenabízíme zmrzlinu u nás doma, 
ve vlastní obci. Proto jsme v roce 2006 vyu-
žili příležitosti a otevřeli prodejnu na kruhá-
ku. Vůbec jsme tehdy netušili, že se stane naší 
nejúspěšnější provozovnou!

Q_ Kolik dnes máte provozoven?
Zmrzlinu a zákusky dodáváme do stovek podni-
ků, ale sami provozujeme dvě cukrárny: na kru-
háku ve Velké Dobré a v Amálské ulici v Kladně. 
Na tu kladenskou jsem nyní velmi pyšný, pro-

tože jsme ji právě otevřeli po kompletní rekon-
strukci. Nachází se v domě z 30. let, proto jsme 
ji celou ladili do prvorepublikového stylu. Vět-
šina Doberáků často cestuje do Kladna za prací 
nebo nákupy, proto doufám, že budu mít brzy 
příležitost přivítat je i v našem novém podniku. 

Q_ Co každodenní práce majitele 
cukrárny obnáší? 
Denně musím řešit příjemné povinnosti, jako 
je třeba ochutnávání nových příchutí, ale i ty 
méně radostné, jako jsou technologické postu-
py, ekonomie, personalistika. Od listopadu se 
má náplň práce značně změnila. Stal se ze mě 
kavárník, od profesionálů jsem se naučil při-
pravovat výtečné espresso a užívám si obslu-
hování a klábosení s hosty.

Na tomto místě v magazínu obvykle představujeme úspěšné doberské podnikatele. Mezi ně patří 
i Radek Březina, majitel cukrárny ŇAM ŇAM. O úspěchu jeho firmy svědčí mimo jiné fakt, že nedáv-
no vyráběla dort pro prezidenta republiky.  

Q_ Jaké výrobky u vás nejvíce tzv. frčí?
Naprostým překvapením pro nás byla zmrzlina 
Bombato, která je plná těch nejkvalitnějších 
surovin. Říkáme jí Rolls Royce mezi zmrzlinami. 
Ačkoli je dvojnásobně dražší než značka ŇAM 
ŇAM, brzy ji v prodejích překonala a nadále 
se drží na čele. V cukrárně na kruháku nám 
poslední dobou rostou tržby zákusků. Jedno-
značně nejoblíbenějším je naprostá klasika – 
roláda Beze. 

Q_ Z čeho vyrábíte zmrzlinu? 
Aby si zmrzlina skutečně získala přízeň dětí 
i dospělých, je do ní kromě standardních su-
rovin potřeba přimíchat i ždibec lásky a hrst 
nadšení. Proto jsme například letos začali 
zmrzlinu Bombato vyrábět z čerstvého mlé-
ka. Žádná sušená náhražka. Je to pro nás sice 
pracnější, ale za tu skvělou chuť to prostě stojí.

Q_ Kde se nachází vaše výrobna 
a kdo jsou vaši odběratelé?
Naše výrobna zmrzliny a zákusků je umístě-
na v objektu bývalé Jednoty ve Velké Dobré. 
Mezi naše odběratele patří cukrárny a kavárny 
a stovky restaurací v Praze i Středočeském kraji. 
Naším stálým zákazníkem je například kavárna 
Slávie na Národní třídě. Určitě se tam zastavte 
na Bombato, až půjdete do divadla!

Q_ Mohl byste vyzdvihnout nějaký 
úspěch vaší firmy?
Největším úspěchem poslední doby bylo naše 
vítězství v soutěži Potravinářský výrobek Stře-
dočeského kraje. Umístili jsme se hned se tře-
mi výrobky, a to s Charme Panna cotta s lesními 
plody, Zlatým Tiramisu a zmrzlinou Bombato 
Pravá čokoláda. Měli jsme radost, když nás pak 
kraj oslovil s objednávkou dortu pro pana pre-
zidenta při příležitosti jeho návštěvy středních 
Čech.

Q_ Prozraďte něco o sobě - jak se vám 
žije v naší obci, co se vám tu líbí? 
Jsem hrdým Doberákem. Na obci oceňuji 
věci, které možná ostatní obyvatelé berou za 
samozřejmost, ale jako manažer firmy vím, 
kolik úsilí to vyžaduje, aby byly čisté ulice, 
funkční veřejné osvětlení, posekané trávní-
ky, kvalitní hřiště pro děti, vstřícní úředníci 
na obecním úřadě... Ve Velké Dobré všechno 
klape a vedení obce se nebojí velkých pro-
jektů. Líbí se mi taky, že do práce můžu cho-
dit pěšky po louce. A moc mě těší, že Dobe-
ráci mají rádi sladké! x

Radek Březina před nově otevřenou kavárnou v Kladně.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
CO PŘINESL NOVÝ ŠKOLNÍ ROK

NAŠE PROJEKTY, KROUŽKY, 
AKCE A VÝLETY
Jako každý rok probíhá na naší škole celoroční 
projekt, letos „Putujeme historií“.  Zjistíme, jak 
to chodí na časové přímce, seznámíme se s po-
stavami z českých pověstí, nahlédneme do antiky 
a středověku. Celé historické putování zakončíme 
v pravěku na škole v přírodě. V letošním školním 
roce pojedeme do Železné Rudy.

Naši žáci si mohou vybrat ze široké nabídky zá-
jmových kroužků, jako je vaření, ICT, sportovní, 
dramatický, flétna, výtvarný, keramický, zumba, 
přírodovědný, dyslektický. Pro předškoláky pořá-
dáme jednou za 14 dní kroužek „Šikovný před-
školáček.“  

Po celý školní rok nám Středisko volného času 
Labyrint bude zajišťovat výukové programy, které 
navazují na náš školní vzdělávací program a vy-
cházejí z témat jako finanční gramotnost, eti-
ka, dopravní výchova, vesmír apod. Žáci prvního 
ročníku se účastní projektu Městské knihovny 

v Kladně „Poprvé do školy – poprvé do knihovny. 
Pasování na čtenáře“. Žáci 4. a 5. ročníku jsou 
přihlášeni do soutěže UN ve spolupráci se spo-
lečností Kartografie „Kde je to – co je to?“. Celá 
škola je zapojena do projektu „Ovoce do škol“ 
a Ecobat. Jsme pilotní školou Kin-ballu. V loň-
ském roce jsme ukončili dva projekty v rámci EU 
OPVK a čekáme na další výzvy, do kterých bychom 
se mohli zapojit.  

A co jsme všechno stihli od začátku školního 
roku? Přijelo k nám divadlo Liška Bystrouška, fo-
tili jsme se, byli jsme na výletě v Čechově stodole. 
Ve „Strašidelném lese“ jsme si zopakovali látku 
z loňského roku, a protože nám počasí přálo 
a rodiče pomohli, proběhla i akce „Strašidýlka“. 

V současné době máme ve škole dvě interak-
tivní tabule. V příštím roce plánujeme zakoupit 
další tabuli, a to jednak z prostředků Klubu ro-
dičů, z rezervního fondu školy a z příspěvku zři-
zovatele. Interaktivní tabule tak budeme mít ve 
všech třídách. x

WEB ŠKOLY:
WWW.ZSVELDO.ESTRANKY.CZ

Akce Strašidýlka děti bavila.

Projekt časové přímky 
děti seznamuje s historií.

Ve škole se nejen učíme...

2. září 2013 jsme zahájili nový školní rok. Přivítali jsme 12 nových žáčků prvního ročníku 
a jednu žákyni druhého ročníku. V současné době tedy navštěvuje naši školu celkem 48 žáků. 

Výuka v naší škole probíhá dle upraveného Školního vzdělávacího programu „Česká škola“,
 ve kterém klademe důraz na rozvoj mateřského jazyka, čtení s porozuměním, komunikaci, 

slovní zásobu, samostatnost a rozvoj klíčových kompetencí.

Au
to

r:
 ř

ed
it

el
ka

 Z
Š 

Zu
za

n
a 

B
eč

ko
vá



11

WEB ŠKOLY:
WWW.ZSVELDO.ESTRANKY.CZ

MATEŘSKÁ ŠKOLA
CO JE U NÁS NOVÉHO?

WEB ŠKOLKY:
WWW.MSVELKADOBRA.CZ

PlaváníLoučení s předškoláky

Projekt časové přímky 
děti seznamuje s historií.

Ve škole se nejen učíme...

V loňském roce se naše MŠ rozšířila o prostory bývalého bytu domovníka, ze kterého rekonstrukcí 
vznikla krásná nová třída. Kapacita školky se tak zvýšila z 38 na 48 dětí. Naše MŠ se snaží 
fungovat jako rodinná školka, což kladně hodnotila Česká školní inspekce, která nás přišla 
zkontrolovat v únoru 2013. V březnu nastoupila do MŠ nová paní kuchařka Lenka Bečková, která 
vystřídala paní Růžičkovou odcházející do zaslouženého důchodu.

NAŠE VÝLETY A AKCE
V závěru loňského školního roku jsme navštívili 
skanzen ve Vinařících a ZOO v Chomutově. Již 
tradičně proběhlo na školní zahradě slavnostní 
rozloučení s předškoláky a jejich rodiči. Lou-
čení bylo velmi dojemné, protože do 1. třídy 
odcházelo 17 dětí.

Letošní školní rok započal 2. září a v MŠ jsme 
přivítali opět 48 dětí. Děti jsou rozděleny do 
dvou tříd (třída Rarášků a Kulihrášků). I nej-
mladší žáčci si v MŠ dobře zvykají a začleňují 
se do společného života s ostatními kamarády. 
Výchovná činnost v MŠ se řídí novým Školním 
vzdělávacím programem „Rok v MŠ“, který 
je zaměřený na prohlubování kamarádských 
vztahů mezi dětmi.

V říjnu v MŠ začaly fungovat kroužky kerami-
ky, flétny, angličtiny a v ZŠ kroužek pro před-
školáky. Od listopadu jezdíme s předškolními 
dětmi na plavání do bazénu v Tuchlovicích. 
V říjnu jsme byli poprvé se všemi dětmi v di-
vadle, a to v lidické galerii na „Kolotoči pohá-
dek“. V listopadu přijelo do naší MŠ divadlo 
Dokola, zúčastnili jsme se vítání občánků na 
obecním úřadě a proběhlo tradiční Uspávání 
broučků v lese, kterého se zúčastnil rekordní 
počet dětí, rodičů a prarodičů. V prosinci nás 
navštívili Mikuláš, čert a anděl. Rodiče před 
vánočními svátky navštívili besídky svých dětí 
a odcházeli domů svátečně naladěni. x
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Uspávání broučků
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FC ČECHIE VELKÁ DOBRÁ
Áčko vyměnilo trenéra
V minulé sezóně to dlouho vypadalo, že se vlaj-
ková loď FC Čechie Velká Dobrá potopí, ale na-
štěstí se tak nestalo. I.B třídu naše áčko nako-
nec zachránilo. Do nové sezóny jsme věřili, že 
budeme opět figurovat v horní polovině tabulky. 
Slibný začátek tomu nasvědčoval. Bohužel jsme 
lacině přicházeli o body také v utkáních, ve kte-
rých byla Čechie lepší (Rakovník, Braškov, Doksy 
atd.) Vrchol zmaru a obrovskou frustraci zažili 

naši hráči, ale i fanoušci v Unhošti, kde rozhodčí 
hrubě ovlivnil zápas a za své vrcholné funkcio-
náře se styděli i někteří z domácích. Další ránu 
inkasovala Čechie v Hýskově. Tady bohužel před-
vedli naši hráči velmi špatný výkon, a donutili 
tak k rezignaci trenéra Vlastimila Hrubého. Do 
konce podzimní části sezóny zbývalo dlouhých  
6 kol. Vedení klubu bylo nuceno zareagovat rych-
le a pověřilo vedením A-týmu domácí osvědčené 
funkcionáře Miroslava Bubeníka a Libora Kol-

SP
O
R
T

Osvědčený bojovník Martin Bílek

rusze. Hráči si uvědomili vážnost situace, kromě 
jednoho utkání zvýšili herní kvalitu a bojovnost 
a výsledný konečný zisk 18 bodů uspokojil jak 
vedení klubu, tak fanoušky a nakonec také sa-
motné hráče. 

Tato skupina I.B třídy je však velmi vyrovnaná 
a v přípravě na jarní část sezóny nesmí výbor ani 
hráči nic podcenit. Je potěšitelné, že se vedení 
klubu podařilo zajistit trenéra, který mužstvo 
povede už od zahájení zimní přípravy (Weber 
Cup na Aritmě), a navíc bývalého hráče FC Čechie 
Velká Dobrá Ladislava Foubíka. Ten si na pozici 
asistenta vybral bývalého hráče Motorletu Pav-
la Tikala. Vedoucím mužstva zůstává osvědčený 
a spolehlivý Miroslav Škvain. Doufejme, že hráči 
dají novým trenérům prostor a že se podaří kádr 
nejen udržet, ale také posílit. Pánové, hodně 
úspěchů! (Miroslav Bubeník)

Béčko vyhlíží povedenější jarní část
Naše „béčko“ zakončilo podzimní část sezó-
ny v okresním přeboru na 4. místě se ziskem  
23 bodů. Tuto část sezóny hodnotím s rozpaky. 
Body sice naskakovaly, ale předvedená hra měla 
daleko do dokonalosti. Nebylo divu. Účast hráčů 
na tréninku nebyla rozhodně stoprocentní, pá-
teční účast na tréninku „Old Boys“ někdy kontra-
produktivní. Postihl nás rovněž nečekaný odchod 
I. Stolára na hostování do Lhoty, a tak chybělo 
i jeho gólové zakončení. Ostudné bylo naše vy-
stoupení v Bělči a porážka 6:0! Na druhou stra-
nu se podařilo zapojit do týmu několik bývalých 
dorostenců a stále ještě dorostence Kima Hrače, 
který prokázal cit v zakončení gólových situací. 
Je jen na něm, zda bude chtít poskytnutou šanci 
využít. Moje poděkování patří také hráčům A-
-týmu, kteří byli v případě potřeby a možnosti 
ochotni pomoci. Celkové umístění závisí na mno-
ha okolnostech. Nejdůležitější však bude ocho-
ta hráčů trénovat v zimní přípravě. Podmínky 
máme vytvořené. Věřím v umístění do 3. místa. 
Přijďte nás povzbudit! (trenér Luděk Novotný, 
asistent Radek Čermák)

Tým dorostu má nové složení
Před začátkem sezóny došlo k obměně na po-
zici trenéra. Svoji činnost ukončil Lukáš Prach, 
který zde odvedl velký kus práce ve výchově 
mládeže. Děkujeme! Vedení FC Čechie se po-
dařilo doplnit trenérský tandem rychle a kva-
litně. Ke stávajícímu Martinu Křečanovi získalo 
Ing. Petra Slánského, bývalého hráče a sou-
časného ekonoma FC ČVD. Povedlo se částeč-
ně doplnění kádru mužstva za hráče, kteří 
již v dorostu aktivní činnost ukončili (9 hráčů 
ukončilo sportovní činnost, jeden odešel do 
Švermova, 5 hráčů přišlo). V současné době je 
v kádru 16 chlapců, Tomáš Madaj hrál stabilně 
za A-tým, bohužel dva hráči většinu této části 
sezóny byli dlouhodobě zraněni. Během letní 
přípravy se složitě, ale nakonec úspěšně po-
dařilo tým poskládat. Nevyrovnané výkony při-
nášejí problémy. Tým je sice schopen kohokoliv 
v soutěži porazit, bohužel také jasně vyhrané 
utkání ztratit. Doufejme, že během kvalitní 
a dobře zabezpečené zimní přípravy se podaří 
stabilizace kádru. Větší problém vidím na kon-
ci sezóny, kdy osm hráčů z věkových důvodů 
skončí. Děkujeme vedení oddílu za kvalitní zá-
zemí a fanouškům za podporu. (Martin Křečan)

Kapitán Jirka Polák v akci, v pozadí Martin Bílek
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Přípravka dělá pokroky
Letos přípravka opět hraje okresní mistrovskou 
soutěž, které se účastní osm mužstev. Po loňské 
začínající sezóně jsme udělali s dětmi velký po-
krok. Loni jsme s pouhou jednou výhrou skončili 
poslední, ale letos, po odehrané polovině sezó-
ny, jsme na děleném druhém místě s pěti výhra-
mi a dvěma prohrami! V této sezóně se náš tým 
rozrostl o další hráče – máme registrovaných 17 
chlapců a 3 děvčata. Chtěli bychom dále pokra-
čovat v nastaveném trendu a zdokonalovat se ve 
sportu tak, aby děti našly uplatnění i v případ-
né změně sportovního zaměření. Pokud by vaše 
děti chtěly začít s fotbalem, volejte V. Machka, 
tel. 733 568 788. Děkujeme asistentům Jaku-
bu Roubalovi a Ondřeji Novotnému za pomoc při 
trénincích a zápasech a všem rodičům a fanouš-
kům za maximální pomoc. Společně umíme za-
jistit i kulturní vyžití našich dětí. (Václav Machek)

Exhibiční utkání 
přípravky proti dědečkům
Dne 8. listopadu se uskutečnil 2. ročník exhibič-
ního zápasu přípravky FC Čechie, tentokrát pro-
ti dědečkům - fotbalistům. Všechny hráče přišla 
podpořit spousta diváků, akce byla opět velice 
vydařená. Děkujeme zdejším „usedlíkům Doberá-
kům“, kteří už jen tím, že přišli, podpořili „malý 
fotbal“! Zároveň moc děkujeme panu starostovi za 
předání medailí. Dík patří také hlavnímu trenéro-
vi: Vendo, díky, že nám ty děti někam vedeš! Nej-
větší díky ale nyní patří právě dědečkům. Sportu 
zdar a fotbalu zvlášť! (Martina Přibylová) x

Novinky ve sportovních 
areálech
•  Obecní úřad ve spolupráci s FC 
 Čechie Velká Dobrá opravil 
 venkovní omítku na vstupní 
 části haly.
• Opravena byla rovněž 
 elektroinstalace a vnitřní 
 chodba, kde se objevila plíseň.
• Zadní nepoužívaný antukový 
 kurt se právě rekonstruuje. 

Na tenisových dvorcích u sportovní haly za-
čala rekonstrukce, kterou realizuje Tenisová 
akademie Michal Cipro. Ta bude od jara 2014 
působit na tenisových dvorcích ve spoluprá-
ci s obcí Velká Dobrá a FC Čechií Velká Dobrá. 
Trenér a aktivní hráč Michal Cipro v rozhovoru 
prozradil více.

Komu budou kurzy tenisu určeny?
Kurzy budou určeny široké veřejnosti, bez vě-
kového omezení. Jsme schopni na jedné stra-
ně naučit pohybové základy, na straně druhé 
nabízíme profesionální tenisový trénink pro 
závodní hráče včetně kondiční přípravy. A mezi 
tím je možné individuálně domluvit v podsta-
tě cokoliv. Tenisová akademie bude nabízet 
individuální i skupinové tréninky, bude ote-
vřena tenisová školička pro děti od 4 do 6 let, 

 
dále budou probíhat kondiční tréninky včetně 
kompenzačních cvičení. Kromě těchto aktivit 
chystáme několik dalších akcí jako letní teni-
sový kemp, kemp pro závodní hráče, unikátní 
tréninkový kemp tanec vs. tenis a tenisové dny 
pro děti.

Co se na dvorcích momentálně děje?
V prvé řadě je nutné zrenovovat kurt. Ten je, 
co se týče kvality, velmi dobrý, ale několik let 
se nepoužíval a prorostl plevelem. V podzim-
ní části renovace jsme odstranili vrchní vrstvu, 
která byla prorostlá a nepoužitelná a povrch 
jsme zarovnali. Nyní už čekáme na jaro, aby-
chom mohli položit novou antuku. Chceme být 
perfektně připraveni na start sezóny. 
Veškeré informace o chystaných akcích nalez-
nete na www.teniskladno.cz.

Kam za sportem?
POSILOVNA A AEROBNÍ SÁL 
ve Fitcentru v prostorách mateřské školy     
Pondělí:  17:00 - 18:30 posilovna, 17:30 - 18:30 aerobik a formování 
  problémových partií 
Úterý:  15:30 - 16:30 tanec s vůní orientu (děti 4-6 let), 19:00 - 20:00 
  posilovna, pilates (pokročilé) 
Čtvrtek:  17:00 - 18:30 posilovna, 17:30 - 18:30 stepy a posilování (hodinu 
  stepů je nutné rezervovat na tel. 608 640 770 vždy nejpozději do 
  středy)
Kontakt:  Jája Seidlová, tel.: 608 640 770, e-mail: cvicenisjajou@gmail.com  

„Ráda bych poděkovala všem svým cvičenkám, kterých je už opravdu velká 
skupina, za jejich návštěvu aerobních hodin. Mám radost, že se nám vytvořila tak 
skvělá partička zapálených sportovkyň. Přeji všem krásný vánoční čas.“ Mgr. Jája 
Seidlová

SPORTOVNÍ HALA
Všesportovní hala s vynikajícím povrchem conipur. 
Informace na tel.: 721 488 337.

V obci vzniká tenisová akademie
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STŘÍPKY Z DOBERSKÉ HISTORIE

První písemné zprávy o Dobré pocházejí z roku 
1328, další z roku 1373, z doby vlády krále Vác-
lava IV. Obě obce Dolejší a Hořejší Dobrá patři-
ly v té době Zikmundovi a Ondřeji Hulerovým, 
měšťanům pražským. Ke konci 14. století patřil 
statek doberský (dvůr) pánům z Braškova. V roce 
1412 vdova po pánu z Braškova Škonka prodá-
vá svůj majetek v Kyšicích pánu Janovi z Kladna 
a koncem 14. či počátkem 15. století již vlastní 
pán Jan Kladenski z Kladna i vsi Hořejší a Dolej-
ší Dobrá. Po vymření rodu Kladenských po meči 
(1543) přechází Dobrá přes sestru pána z Kladna 
Maruši, provdanou za pána Jiříka Jana Žďárské-
ho ze Žďáru, na rod Žďárských. 

(…) Obě vsi doberské vždy patřily jednomu ma-
jiteli – pouze dvě usedlosti ve Velké Dobré a zá-
jezdní hostinec čp. 17 (stával v místech dnešní 
školní budovy) patřily Martinicům, pánům na 
Smečně. Roku 1732 prodává Breda celé panství 
Tachlovice a s ním i doberské vsi Anně Marii vé-
vodkyni Toskánské za fantastickou sumu téměř  
1 000 000 zlatých. Vévodkyně Toskánská odká-
zala roku 1741 své panství dceři Marii Anně Ka-
rolině, provdané za vévodu Bavorského. V druhé 

polovině 18. století byli majiteli tohoto panství 
její synové, ti však nezanechali potomků a v roce 
1805 panství i s doberskými vesnicemi přechází 
na jejich příbuzného Karla Augusta Habsburské-
ho.  

V roce 1781 bylo zrušeno nevolnictví. V roce 
1847 přechází doberské panství k soukromým 
statkům císařským. V roce 1848 byla zrušena ro-
bota – vrchnostenská moc nad životy a majet-
kem poddaného lidu končí. Nyní již obce Velká 
a Malá Dobrá se stávají samosprávnými, přestá-
vají být majetkem vrchnosti. V roce 1918 se cí-
sařského velkostatku ujímá československý stát.

Správa obecní
Původní dvě obce – v každé byla jedna tvrz – se 
nazývaly Dobrá Hořejší a Dobrá Dolejší. Teprve 
koncem 18. století se používá nynějších názvů 
Velká Dobrá (dříve Hořejší) a Malá Dobrá (dříve 
Dolejší). Až téměř do poloviny 20. století byla 
mezi oběma obcemi proluka, dnes již zastavěná, 
proto dělí v současnosti obě obce jen pomyslná 
hranice. Obě obce byly v minulosti vždy spravo-
vány společně a mívaly i společného majitele. 

Obecní úřad Velká Dobrá by rád tou-
to cestou poděkoval zesnulému panu 
Miroslavu Chaloupkovi za práci, kterou 
pro obec dlouhá léta vykonával. Velmi 
si vážíme jeho poctivého vedení obecní 
kroniky, obdivujeme jeho kresby a v ne-
poslední řadě velmi děkujeme za dar 
v podobě vlastnoručně vyrobeného mo-
delu lodi, který obecnímu úřadu věnoval 
a který je na úřadě vystaven. 

Úryvek z kroniky psané Miroslavem Chaloupkou

K oficiálnímu spojení obou vsí došlo až v roce 
1935, kdy se pro obě vsi společně zavedl úřední 
název Velká Dobrá a bylo provedeno přečíslování 
domů v bývalé Malé Dobré tak, že každý dům si 
ke svému čp. připočítal stovku (čp. 1 se mění na 
čp. 101 atd.)

(…) Obec Doksy až do roku 1887 tvořila s Vel-
kou a Malou Dobrou jednu správní obec (v roce 
1688 byly Doksy přiděleny k doberskému pan-
ství), teprve v roce 1887 získaly Doksy vlastní 
samosprávu. Po rozpadu feudální vrchnostenské 
moci zanikly i staré rychty s rychtáři, jmenova-
nými vrchností, i konšelstva a samosprávné obce 
začali spravovat volení starostové s obecními za-
stupiteli. Po druhé světové válce pak byl zrušen 
i úřad starostenský a na obcích ho nahradily vo-
lené místní národní výbory s radami MNV. Tyto 
byly po roce 1989 zrušeny a nahrazeny opět ob-
noveným úřadem starostenským s obecním za-
stupitelstvem. Roku 1850 je obec Dobrá součástí 
okresu smíchovského. Roku 1869 je Dobrá sou-
částí okresu unhošťského. Roku 1929 přechází 
naše obec pod okres Kladno.
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Návrhy na změny Územního plánu obce 
Velká Dobrá č. 3 je možno zasílat na OÚ 
do 31. 12. 2011.

Informace 
obecního úřadu
Svoz domovního odpadu
MPS bude svážet popelnice, které mají známku 2013, ještě v lednu 2014. 
Nové známky na svoz domovního odpadu pro rok 2014 budeme prodávat na 
obecním úřadě ve dnech:
15. a 29. ledna 2014, 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00 hodin.

Ceny známek pro rok 2014:
známka červená (týdenní)   2 100 Kč
známka žlutá (každý sudý týden)  1 300 Kč
známka zelená (zima týdenní, léto 14denní) 1 700 Kč
známka jednorázová   80 Kč
240 l, 2x červená známka   4 200 Kč
V únoru musí být popelnice označeny již známkou roku 2014.

Otevírací doba ve dvoře za obecním úřadem pro ukládání 
separovaného odpadu v roce 2014
zimní čas:  středa 8.00 – 10.00 a 14.00 – 16.00 hodin
   sobota 8.00 – 12.00 hodin
letní čas:  středa 8.00 – 10.00 a 15.00 – 17.00 hodin
   sobota 8.00 – 12.00 hodin

Sběr nebezpečného odpadu se uskuteční 
v roce 2014 ve dnech:
10. května a 25. října (soboty) 9.00 – 12.00 hodin

Další důležitá upozornění:
Povinnost zaplacení poplatků za psa 
dle vyhlášky č. 22 o místních poplatcích je do konce března 2014! Poplatek 
činí 200 Kč za psa. Platí se za psa staršího 3 měsíců.

Očkování psů 
za obecním úřadem proběhne dne 13. 5. 2014 od 14. 00 do 16. 00 h. Po-
platek 80 Kč.

Stočné pro rok 2014 můžete zaplatit: 
v hotovosti na obecním úřadě, a to vždy pondělí a středa 8:00 - 12:00 
a 13:00 – 17:00, nebo převodem na účet: č. ú. 388070389/0800 zřízený 
u ČS a. s. Kladno + váš variabilní symbol, který máte uvedený na smlouvě.
a) jednorázově do 15. 2. 
b) ve 2 splátkách, a to do 15. 2. první splátku a do 31. 7. druhou splátku
Stočné pro rok 2014: 1 500 Kč/osoba

Úklid v obci
Obecní úřad Velká Dobrá v souvislosti se zimním obdobím žádá občany 
o pomoc s úklidem sněhu před domy. Zároveň žádáme všechny pejskaře, aby 
uklízeli po svých psech.

Úřední hodiny obecního úřadu:
pondělí a středa 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00 hodin
tel./fax:   312 691 320
Pavla Fairaizlová:  ou.velkadobra@volny.cz   
Danuše Špétová:  info@velkadobra.cz         
web:  www.velkadobra.cz

Obecní úřad 
Adresa: Obec Velká Dobrá, Karlovarská 15, 273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 320, E-mail: info@velkadobra.cz, 
ou.velkadobra@volny.cz, Internet: www.velkadobra.cz
 
Důležitá telefonní čísla
Havárie elektřiny: 840 850 860
Havárie plynu: 1239
Havárie vody: 840 121 121
Psí útulek Bouchalka: 312 250 508, 603 52 30 70

Základní škola
Adresa: Základní škola Velká Dobrá, náměstí Komenského 17, 
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 325, E-mail: BeckovaZ@seznam.cz, 
Internet: www.zsveldo.estranky.cz

Mateřská škola
Adresa: Mateřská škola Velká Dobrá, Školní 324, 
273 61 Velká Dobrá, Telefon: 312 692 891,  
E-mail: msvelkadobra@seznam.cz, Internet: www.msvelkadobra.cz

Česká pošta
Budova obecního úřadu
Telefon: 312 691 321

Otevírací doba: 
pondělí:  8:00 - 11:30, 13:00 - 15:00, 15:30 - 16:00 
úterý:  8:00 - 11:30, 13:00 - 15:00, 15:30 - 16:00 
středa:  8:00 - 11:30, 14:00 - 15:00, 15:30 - 17:00   
čtvrtek:  8:00 - 11:30, 13:00 - 15:00, 15:30 - 16:00   
pátek:  8:00 - 11:30, 13:00 - 15:00, 15:30 - 16:00  

Lékař
Praktický dětský lékař:
MUDr. Zuzana Kindlová, budova obecního úřadu
Telefon: 723 046 221
 Ordinační hodiny:
úterý: 9.45 – 11.15 hod., čtvrtek: 11.30 – 12.30 hod.,
pátek: 8 – 9 hod. 

Praktický lékař - internista:
MUDr. Jiří Roth, budova obecního úřadu 
Telefon: 312 691 810 
Ordinační hodiny: 
pondělí: 12.30 – 15.00 hod., středa: 7.30 – 9.00 hod., 
(dia poradna), 9.00 – 11.30, pátek: 13.00 – 15.00 hod.  
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